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Hlavním smyslem plánovaného kola z PRV je
investičně podpořit zejména citlivé sektory živočišné 
a rostlinné výroby, u kterých je saldo zahraničního 
obchodu, a tím míra soběstačnosti pro ČR nejhorší. 
Jde zejména o chov prasat a drůbeže na maso spo-
lu s nosnicemi. U rostlinné výroby budou pod-
pořeny investice do sektorů ovoce, zeleniny, chmele 
a konzumních brambor, částečně také do rozšíření 
plochy vinic. V rámci těchto investic budou řešeny 
i projekty na zadržování srážkové vody a budování 
retenčních nádrží. Dostatečný zdroj závlahové vody 
je dnes pro tato odvětví klíčový. Ministerstvo na Pro-
gram rozvoje venkova naváže i národním dotačním 
titulem na podporu závlah.

„Je potřeba si uvědomit, že investice do pěstování 
ovoce, zeleniny, brambor, ale i do živočišné výroby jsou 
důležité nejen pro zvýšení soběstačnosti, ale také pro 
zlepšení stavu krajiny. Ovocné sady a pole se zeleni-
nou krajinu rozčlení, pomáhají proti erozi i ke zvýšení 
biodiverzity. Živočišná výroba pak produkuje tolik 
potřebnou organickou hmotu, která v naší půdě chybí 
a která je důležitá pro zadržení vody,“
uvedl ministr Toman.

Dílčí obálky na jednotlivé operace a záměry budou 
1 mld. Kč na živočišnou výrobu, 0,8 mld. Kč na 
rostlinnou výrobu, 0,9 mld. Kč (z vládní rozpočtové 
rezervy) a 0,7 mld. Kč (z PRV) na potravinářské 
zpracování a 0,6 mld. Kč na welfare zvířat. Zároveň 
v jednotlivých operacích budou samostatné prefe-
renční obálky pro malé podniky a zemědělské 
zpracování produktů s cílem podpořit faremní 
zpracování a regionální produkci.

Nastavení podmínek 10. kola PRV uvítala Ovoc-
nářská unie ČR, pro kterou jde o důležitou pomoc. 
„Ovocnáři vítají podporu z Programu rozvoje venko-
va. Ovocnářství je investičně velmi náročný obor nejen 
z hlediska speciálních strojů, pěstitelských technologií, 
ale i posklizňové úpravy. I když jsme ve složitém 
období, neměly by být přerušeny investice do nových 
výsadeb ani technologií,“ řekl předseda Ovocnářské 
unie ČR Martin Ludvík.

Opatření MZe oceňuje i Zelinářská unie Čech
a Moravy. „Produkce zeleniny se po našem vstupu na 
jednotný evropský trh propadla na historické mini-
mum.
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